

Title (en)
Electrical switching device.

Title (de)
Elektrisches Schaltgerät.

Title (fr)
Appareil de commutation électrique.

Publication
EP 0578188 A1 19940112 (DE)

Application
EP 93110746 A 19930706

Priority

- DE 4222752 A 19920710
- DE 4320210 A 19930618
- GB 9326304 A 19931223

Abstract (en)

An electrical switch has a switching toggle (10) which is supported such that it can rotate, a latching point (18, 19) and a latching mechanism which has a contact lever (15) which can move in a pivoting manner. In order to reduce the number of components, the switching toggle (10) is constructed as a double-armed lever whose first lever arm (12) acts as a switching handle (grip), the contact lever (15) being supported, such that it can rotate by a hinge (14), on the second lever arm (13) of the double-armed lever, in the region of the free end of the second lever arm (13). A latching point (18, 19), in which the contact lever (15) is latched by means of a first spring (22), is located between the switching toggle (10) and the contact lever (15), in the region of the second lever arm (13), the first spring (22) exerting a torque on the contact lever about the bearing point (11) of the switching toggle, and thus producing the contact force. <IMAGE>

Abstract (de)

Ein elektrischer Schalter besitzt einen drehbar gelagerten Schaltknebel (10), eine Verklinkungsstelle (18, 19) und einen schwenkbeweglichen Kontaktthebel (15) aufweisendes Schaltschloß. Zur Verringerung der Einzelteile ist der Schaltknebel (10) als Doppelarmhebel ausgebildet, dessen erster Hebelarm (12) als Schaltgriff dient, wobei der Kontaktthebel (15) am zweiten Hebelarm (13) des Doppelarmhebels im Bereich des freien Endes des zweiten Hebelarms (13) an einem Gelenk (14) drehbar gelagert ist. Zwischen dem Schaltknebel (10) und dem Kontaktthebel (15) befindet sich im Bereich des zweiten Hebelarms (13) eine Verklinkungsstelle (18, 19), in der der Kontaktthebel (15) mittels einer ersten Feder (22) verklinkt ist, wobei die erste Feder (22) ein Drehmoment um die Lagerstelle (11) des Schaltknebels auf den Kontaktthebel ausübt und somit die Kontaktkraft erzeugt. <IMAGE>

IPC 1-7
H01H 71/52

IPC 8 full level
H01H 71/52 (2006.01)

CPC (source: EP)
H01H 71/52 (2013.01)

Citation (search report)

- [AD] FR 1239387 A 19600826
- [A] US 2925481 A 19600216 - CASEY ROBERT T
- [A] US 2806103 A 19570910 - GELZHEISER FRANCIS L
- [A] DE 1763097 A1 19710902 - LICENTIA GMBH

Cited by
CN112005331A

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE FR IT LI

DOCDB simple family (publication)
EP 0578188 A1 19940112; DE 4320210 A1 19940113; GB 2285177 A 19950628; GB 9326304 D0 19940223

DOCDB simple family (application)
EP 93110746 A 19930706; DE 4320210 A 19930618; GB 9326304 A 19931223